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ZAPISNIK 30. SKUPŠTINE  
HRVATSKOG PLANINARSKOG SAVEZA 

održane 1. lipnja 2019. u Zagrebu 
 
Predsjednik HPS-a prof. dr. sc. Hrvoje Kraljević sazvao je redovnu Skupštinu Hrvatskog 
planinarskog saveza u subotu 1. lipnja 2019., s početkom u 11:00 sati, u hotelu Panorama 
u Zagrebu, Trg Krešimira Ćosića 9, s predloženim dnevnim redom od 13 točaka.  
Uoči sjednice, pozivi i materijali na sjednicu Skupštine upućeni su redovnom poštom svim 
udrugama članicama HPS-a u obliku tiskane brošure od 40 stranica s priloženim 
evidencijskim listićem za predstavnika svake članice. 
 
Popis prisutnih predstavnika udruga članica HPS-a na 30. sjednici Skupštine HPS-a nalazi se 
u prilogu ovog zapisnika. 
 
 
1. Otvaranje Skupštine i izbor radnih tijela Skupštine 
 
Skupština je započela u 11:30 sati intoniranjem hrvatske himne "Lijepa naša domovino". 
Predsjednik HPS-a prof. dr. Hrvoje Kraljević pozdravlja prisutne i otvara sjednicu Skupštine 
te poziva da svi okupljeni minutom šutnje odaju počast planinarima preminulim u proteklom 
razdoblju. 
 
Predsjednik HPS-a prof. dr. Hrvoje Kraljević predlaže izbor radnih tijela Skupštine u 
sljedećem sastavu: 

 RADNO PREDSJEDNIŠTVO: Aida Barišić (HPK Sveti Mihovil, Šibenik), Alan Čaplar 
(HPD Željezničar, Zagreb) i Hrvoje Kraljević (PDS Velebit, Zagreb) 

 VERIFIKACIJSKA KOMISIJA: Robert Cvetković (PDS Velebit, Zagreb), Alen 
Čančarević (PD Obzova, Krk) i Irena Naranđa (SPK Durango, Zagreb) 

 KANDIDACIJSKA KOMISIJA: Predrag Radović (PD Viškovo), Goran Škugor (PD 
Pinklec, Sveta Nedjelja) i Tomislav Zrinski (HPD Gradina, Konjščina) 

 IZBORNA KOMISIJA: Hrvoje Tržić (HPD Krndija, Našice), Ivica Hanžek (HPD Oštrc, 
Zlatar) i Goran Šepić (Istarski planinarski savez) 

 ZAPISNIČAR: Davor Rogina (HPD Kunagora, Pregrada) 
 OVJEROVITELJI ZAPISNIKA: Željko Avdagić (Stanica planinarskih vodiča Zagreb) i 

Vladimir Jagušić (HPD Zanatlija, Zagreb). 
 

Predsjednik daje na glasovanje izneseni prijedlog, a Skupština jednoglasno prihvaća takav 
sastav radnih tijela Skupštine.  
 
 
2. Verifikacija predstavnika u Skupštini HPS-a  
 
Alen Čančarević u ime Verifikacijske komisije izvješćuje da na dan Skupštine Savez ima 353 
punopravne članice. Skupštini je prema ovjerenim evidencijskim listićima pristupilo 120 
predstavnika te ona u skladu sa člankom 32. Statuta HPS-a ima legitimitet za donošenje 
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pravovaljanih odluka. Za donošenje odluka potrebna je natpolovična većina od broja prisutnih 
predstavnika, odnosno barem 61 glas.  
 
Skupština jednoglasno prihvaća izvješće Verifikacijske komisije. 
 
 
3. Programsko izvješće o radu HPS-a u 2018. godini 
 
Prof. dr. Hrvoje Kraljević iznosi sažeto izvješće o radu Saveza u protekloj godini s osvrtom 
na najvažnija ostvarenja u proteklom četverogodišnjem mandatnom razdoblju. Pisano 
izvješće, koje je objavljeno u pisanim materijalima, temelji se na provedbi odluka tijela Saveza 
koja su donijela plan i program rada za 2018. godinu. Planirane aktivnosti ostvarivale su se 
kroz brojne pojedinačne akcije, u skladu s odlukama donesenim na sjednicama Izvršnog 
odbora Saveza i stručnih komisija, uz financijska ulaganja prema usvojenom financijskom 
planu. Velik broj aktivnosti provodi se kroz mnogobrojne programske sadržaje naših stručnih 
komisija, ali i svim ostalim poslovima koje se svakodnevno obavljaju u sjedištu Saveza u 
Zagrebu i na drugim mjestima. Izvješće je sažeta sinteza onog što su radili Izvršni odbor, 
dužnosnici, komisije i Ured HPS-a u prošloj godini. 
Kraljević navodi da je u Savez na kraju 2018. bilo je udruženo 347 udruga članica. Među 
njima bilo je ukupno 294 planinarskih društava i klubova, 13 županijskih i gradskih 
planinarskih saveza, isto toliko stanica vodiča te Hrvatska gorska služba spašavanja, njenih 
25 stanica i jedna pridružena članica. Registrirano je ukupno 18.414 seniora, 5639 mladih, 
7667 umirovljenika i 1065 sportskih penjača. Prošlu godinu HPS je završio s ukupno 32776 
članova, što je rekordan broj registriranih planinara. 
Prema planu i programu usvojenom na Skupštini HPS-a izvedene su mnogobrojne akcije u 
zemlji i inozemstvu. Središnje savezne akcije bile su pohod na Dinaru i Dani hrvatskih 
planinara. Prošle godine Dani hrvatskih planinara održani su 23. i 24. lipnja u Ivancu i na 
Ivančici, uz svečano obilježavanje i 120. obljetnice planinarstva u Ivancu. U protekloj godini 
nizom akcija obilježena je 120. obljetnica jednog od najstarijih hrvatskih časopisa – Hrvatskog 
planinara. Prošle godine završena je projektna suradnja HPS-a na međunarodnom projektu 
»Penjanje za sve«, s 80 postotnim učešćem fonda Europske unije iz programa Erasmus Plus. 
U svim aktivnostima sudjelovali su naši predstavnici, a HPS je za tu aktivnost izravno koristio 
80.842 eura. Kraljević zaključuje izvješće informacijom da je u proteklom mandatu u članstvo 
Saveza primljeno je 70 novih udruga, a brojnost članstva porasla je za 18%.  
 
Predrag Livak (HPD Sokolovac, Požega) daje osvrt na časopis Hrvatski planinar pri čemu 
pohvaljuje rad Uredničkog odbora, no predlaže poboljšanja kako ne bi dolazilo do pogrešaka.  
U svezi rada tijela Saveza, ukazuje da se tečajevi stručnih komisija rijetko održavaju u 
Slavoniji te da predstavnici Saveza rijetko dolaze na pohode i manifestacije u Slavoniji. 
Također smatra da bi u Statutu HPS-a trebalo promijeniti odredbe o kvorumu za donošenje 
odluka u Skupštini. Predsjednik Saveza prof. dr. Hrvoje Kraljević u nastavku ukazuje da je 
ovoj Skupštini prisutno više od trećine predstavnika članica Saveza, a predsjednik Izvršnog 
odbora Vladimir Novak daje objašnjenje da su tijela Saveza i njihovi predstavnici jednako 
vrijedni, da svi zajedno činimo Hrvatski planinarski savez te da se svakom predstavniku tijela 
Saveza koji predstavlja Savez na nekoj manifestaciji, uključujući ne samo članove Izvršnog 
odbora nego i članove komisija, mogu prenijeti informacije koje oni prenose prema Uredu 
HPS-a i tijelima Saveza.  
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Radno predsjedništvo daje na glasovanje programsko izvješće te se Programsko izvješće u 
predloženom obliku jednoglasno prihvaća. 
 
 
4. Financijsko izvješće HPS-a za 2018. godinu  
 
Glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar daje sažetak financijskog izvještaja za 2018., koji su udruge 
članice HPS-a u pisanom obliku dobile u pisanim materijalima. Navodi kako određene 
teškoće predstavlja neurednost u naplati članskog materijala. Sredstva prikupljena od 
članarine u potpunosti se vraćaju članstvu kroz člansko osiguranje za slučaj invaliditeta i smrti 
te kroz namjensko financirane akcije 13 komisija. Prihodi su u 2018. godini iznosili 2.298.190 
kuna što je 15% više od planiranog. Rashodi u 2018. godini iznosili su 2.393.399 kuna, što 
znači da su bili za 95.159 kuna veći od prihoda. Pozitivna razlika posljedica je ušteda u nekim 
stavkama, a višegodišnji skupljeni kapital važna je pričuva i jamstvo usklađivanja različite 
dinamike rashoda i prihoda sredstava tijekom godine. Poslovanje HPS-a je financijski 
stabilno, a financiranje svih akcija iz plana rada Saveza bilo je pokriveno u potpunosti. 
 
Radno predsjedništvo daje na glasovanje izneseno Financijsko izvješće HPS-a za 2018. 
godinu. Financijsko izvješće jednoglasno se prihvaća. 
 
 
5. Izvješće Nadzornog odbora HPS-a 
 
Neda Turina, predsjednica Nadzornog odbora podnosi izvješće Nadzornog odbora o radu u 
razdoblju od prethodne Skupštine. Članovi Nadzornog odbora bili su nazočni na svim 
sjednicama Izvršnog odbora te redovito pratili rad tih tijela. Detaljno izvješće Nadzornog 
odbora poslano je članicama Saveza u skupštinskim materijalima, gdje je opisan nadzor 
materijalnog i financijskog poslovanja HPS-a, provedbe programa, rad tijela i stručnih službi 
te kako su se primjenjivali opći i organizacijski akti, zaključci Skupštine i Izvršnog odbora te 
drugih radnih tijela, komisija i odbora. Važno je napomenuti i da su svi odnosi između 
dužnosnika, tijela i zaposlenika HPS-a bili kolegijalni, korektni i usmjereni na postizanje što 
boljih rezultata. Rad Saveza bio je usklađen sa zakonima, Statutom i drugim aktima HPS-a. 
Nadzorni odbor ocjenjuje rad Saveza uspješnim.  
 
Izvješće Nadzornog odbora Skupština prihvaća jednoglasno. 
 
 
6. Izvješće Suda časti HPS-a 
 
U ime radnog predsjedništva prof. dr. Hrvoje Kraljević ukazuje da se pisano izvješće Suda 
časti nalazi se u pisanim materijalima, na stranici 26. brošure. Budući da nije bilo nikakvih 
postupaka, Radno predsjedništvo predlaže da se pisano izvješće usvoji u predloženom 
obliku. 
 
Izvješće Suda časti Skupština prihvaća jednoglasno. 
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7. Razrješenje predsjednika HPS-a, dopredsjednika HPS-a, predsjednika i članova 
Izvršnog odbora, Nadzornog odbora i Suda časti 
 
Radno predsjedništvo utvrđuje da su usvojena sva potrebna izvješća i da 13. lipnja istječe 
mandat tijelima i dužnosnicima Saveza, čime su se ispunili uvjeti da se pristupi razrješenju 
predsjednika i dopredsjednice Saveza te članova Izvršnog i Nadzornog odbora i Suda časti. 
 
Radno predsjedništvo poziva članove da glasovanjem donesu odluku o razrješenju tijela i 
dužnosnika Saveza. Odluka o razrješenju predsjednika, dopredsjednice te članova Izvršnog 
odbora, Nadzornog odbora i Suda časti donesena je jednoglasno.  
 
Vladimir Novak zahvaljuje u ime svih dosadašnjih dužnosnika na aktivnom angažmanu u 
tijelima Saveza te prof. dr. Hrvoju Kraljeviću predaje posebnu zahvalnicu za uspješan rad u 
svojstvu predsjednika Saveza u proteklih 20 godina, od 1999. do 2019. godine.  
 
 
8. Izbor predsjednika HPS-a, dopredsjednika HPS-a, predsjednika Izvršnog odbora, 
članova Nadzornog odbora i članova Suda časti  
 
Sukladno Statutu HPS-a, Skupština bira predsjednika HPS-a, dopredsjednika HPS-a, 
predsjednika Izvršnog odbora HPS-a, članove Nadzornog odbora i članove Suda časti. 
Postupak izbora uređen je Statutom HPS-a. 
Izbori za tijela HPS-a raspisani su odlukom Izvršnog odbora HPS-a od 25. ožujka 2019., a 
prema člancima 36 stavak 1, 37., 38. članak 4., 43 stavak 1. i 45. stavak 1. Statuta HPS-a. 
Dopisom 010/DB19 od 26. ožujka 2019. sve punopravne članice HPS-a pozvane su da do 20. 
travnja 2019. na adresu Hrvatskog planinarskog saveza pošalju pojedinačne kandidature za 
predsjednika, dopredsjednika, predsjednika Izvršnog odbora, članove Nadzornog odbora i 
članove Suda časti. 
 
U ime Kandidacijske komisije Goran Škugor izvješćuje da su zaprimljene sljedeće 
kandidature: 
Za predsjednika HPS-a: 
1. Darko Berljak, prijedlog PDS-a Velebit, Zagreb 
Za dopredsjednicu HPS-a: 
1. Jadranka Čoklica, prijedlog HPD-a MIV, Varaždin 
Za predsjednika Izvršnog odbora HPS-a: 
1. prof. dr. Darko Grundler, prijedlog HPD-a Jelengrad, Kutina 
Za članove Nadzornog odbora: 
1. Zlatko Becić, član HPD-a Vučedol, Vukovar, prijedlog Izvršnog odbora HPS-a 
2. Božena Kralj Vrsalović, prijedlog HPD-a Željezničar, Zagreb i prijedlog Izvršnog odbora 

HPS-a 
3. prof. dr. Hrvoje Kraljević, član PDS-a Velebit, Zagreb, prijedlog Izvršnog odbora HPS-a 
4. Neda Turina, članica PD-a Zavižan, Senj, prijedlog Izvršnog odbora HPS-a 
5. Sonja Vršić, prijedlog PD-a Bundek, Mursko Središće i prijedlog Izvršnog odbora HPS-a 
Za članove Suda časti: 
1. Nada Banović, članica PD-a HZZO, Požega, prijedlog Izvršnog odbora HPS-a 
2. Vladimir Božić, prijedlog HPD-a Željezničar, Zagreb i prijedlog Izvršnog odbora HPS-a 
3. Borislav Černy, član PD-a Psunj, Pakrac, prijedlog Izvršnog odbora HPS-a 
4. Igor Eškinja, član PD-a Opatija, prijedlog Izvršnog odbora HPS-a 
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5. Darko Matić, član HPD-a Zaprešić, prijedlog Izvršnog odbora HPS-a 
6. prof. dr. Željko Poljak, član PK HLZ-a Zagreb, prijedlog Izvršnog odbora HPS-a.  
Taj prijedlog sa životopisima kandidata upućen je svim punopravnim članicama HPS-a u 
radnim materijalima za Skupštinu. 
Kandidacijska komisija utvrdila je da sve zaprimljene kandidature udovoljavaju propisanim 
uvjetima iz Statuta HPS-a. Svi predloženi kandidati prihvaćaju kandidaturu. U skladu s time, 
pripremljeni su glasački listići. 
Kako bi predstavnici u Skupštini upoznali predložene kandidate, Kandidacijska komisija 
predlaže da se kandidati za predsjednika, dopredsjednika i predsjednika Izvršnog odbora 
kratko osobno predstave Skupštini, odnosno da naznače svoje glavne motive za rad u HPS-u 
u idućem mandatnom razdoblju. 
 
Darko Berljak, Jadranka Čoklica i Darko Grundler iznose svoje kandidature, naglašavajući 
glavne podatke iz planinarskog životopisa, motive za kandidaturu te stajališta, planove i 
inicijative koje će zastupati u radu Saveza u idućem mandatnom razdoblju. Kandidat za 
predsjednika Izvršnog odbora prof. dr. Darko Grundler iznosi listu članova Izvršnog odbora 
koje predlaže na izbor i to: Aida Barišić, Igor Eterović, Tomislav Jakopec, Luka Kvočić, 
Mladen Mavrin, Vladimir Novak, Davor Rogina, Margareta Skuhala Juričić, Karoline Supina 
Vrabec i Tomislav Zrinski. 
 
Radno predsjedništvo zahvaljuje kandidatima na predstavljanju, pojašnjava način glasovanja 
na način da prema Poslovniku predstavnici u Skupštini na mjestu gdje su predali evidencijske 
listiće prije Skupštine i primili Dokazni izborni listić isti zamjene za glasački listić s kojim mogu 
obaviti glasovanje.  
 
Radi provedbe glasovanja, u 12:55 sati određuje se stanka u trajanju od pola sata.  
Predstavnici udruga članica HPS-a pristupili su potom glasovanju ubacivanjem glasačkih 
listića u kutije na ulazu u dvoranu. 
 
Skupština nastavlja sa radom u 13:30 sati. 
 
Nakon obrade rezultata, izborna komisija izvješćuje da je glasovanju pristupilo ukupno 115 
predstavnika u Skupštini. Prebrojavanjem glasova, Izborna komisija utvrdila je da su 
predloženi kandidati primili sljedeći broj glasova: 

 Za predsjednika: Darko Berljak, 107 glasova. 
 Za dopredsjednika: Jadranka Čoklica, 111 glasova. 
 Za predsjednika Izvršnog odbora: prof. dr. Darko Grundler, 110 glasova.  
 Za članove Nadzornog odbora: Zlatko Becić, Božena Kralj Vrsalović, prof. dr. Hrvoje 

Kraljević, Neda Turina i  Sonja Vršić, svi po 107 glasova.  
 Za članove Suda časti: Nada Banović – 66 glasa, Vladimir Božić – 53 glasa,  Borislav 

Černy – 43 glasa, Igor Eškinja  – 39 glasa, Darko Matić – 16 glasa i prof. dr. Željko 
Poljak – 50 glasa. 

 
Izborna komisija također utvrđuje da se izborom predsjednika Izvršnog odbora Darka 
Grundlera za članove Izvršnog odbora imenuju Aida Barišić, Igor Eterović, Tomislav Jakopec, 
Luka Kvočić, Mladen Mavrin, Vladimir Novak, Davor Rogina, Margareta Skuhala Juričić, 
Karoline Supina Vrabec i Tomislav Zrinski. 
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Skupština jednoglasno prihvaća izvješće Izborne komisije te prema navedenim rezultatima 
izbora utvrđuje da su izabrani: za predsjednika Saveza Darko Berljak, za dopredsjednicu 
Jadranka Čoklica, za predsjednika Izvršnog odbora prof. dr. Darko Grundler, za članove 
Nadzornog odbora: Zlatko Becić, Božena Kralj Vrsalović, prof. dr. Hrvoje Kraljević, Neda 
Turina i Sonja Vršić,  za članove Suda časti: Nada Banović, Vladimir Božić i  prof. dr. Željko 
Poljak, a za zamjenike članova Suda časti: Borislav Černy, Igor Eškinja i Darko Matić. 
 
 
9. Imenovanje osoba ovlaštenih za zastupanje HPS-a prema člancima 7. i 29. Statuta 
HPS-a 
 
Radno predsjedništvo poziva predstavnike u Skupštini da temeljem članaka 7. i 29. Statuta 
HPS-a donesu odluku o imenovanju osoba ovlaštenih za zastupanje. Prema Statutu, to su 
predsjednik Saveza Darko Berjak, dopredsjednica Saveza Jadranka Čoklica, predsjednik 
Izvršnog odbora Darko Grundler i glavni tajnik Saveza Alan Čaplar.  
 
Prijedlog se usvaja jednoglasno te radno predsjedništvo utvrđuje da su Darko Berljak, 
Jadranka Čoklica, Darko Grundler i Alan Čaplar imenovani osobama ovlaštenim za 
zastupanje Saveza. 
 
 
10. Program rada Hrvatskog planinarskog saveza za razdoblje 2019. – 2023. 
 
Vladimir Novak iznosi prijedlog programa rada HPS-a za razdoblje 2019. – 2023. Izvršni 
odbor HPS-a, kao tijelo koje sukladno članku 39. Statuta HPS-a utvrđuje prijedlog programa 
planinarstva, sportskog penjanja i planinskog skijanja državne razine, odnosno programa 
rada Saveza, na sjednici 6. svibnja 2019., pripremio je prijedlog Programa rada Saveza za 
mandatno razdoblje od 2019. do 2023. Godine. Taj program rada utemeljen je na ciljevima 
Saveza utvrđenim člankom 14. Statuta HPS-a te je usmjeren na razvoj svih djelatnosti 
navedenih u članku 16. Statuta HPS-a. Sam program predstavljen je detaljno u pisanim 
materijalima, i to od 30 do 33. stranice. Izvršni odbor posebno je vodio računa o tome da 
program bude usklađen sa Strategijom razvoja hrvatskog planinarstva 2015. – 2025. koju je 
na sjednici 13. lipnja 2015. donijela Skupština, a također i sa potrebama iskazanim kroz rad 
tijela, komisija i udruga u Savezu. Program sadrži sedam osnovnih postavki, a zatim dvije 
cjeline u kojima su detaljno razrađene organizacijske zadaće i zadaće za stručne komisije 
Saveza. Među organizacijskim zadaćama, djelovat će se na razvoju članstva, planinarske 
infrastrukture, promidžbi, skrbi za sigurnost u planinama, unaprjeđenju rada tijela i komisija 
HPS-a te na intenzivnoj suradnji s udrugama članicama HPS-a na rješavanju pitanja od 
njihovog interesa. Nadalje, u programu je definiran i način razvijanja odnosa s ustanovama 
izvan HPS-a, smjernice za stabilno financijsko poslovanje i za rad Ureda HPS-a. U cjelini koja 
se odnosi na programske zadaće u stručnim djelatnostima zadane su precizno konkretne 
zadaće i ostvarenja koja je potrebno postići kroz rad stručnih komisija. Iako su sve djelatnosti 
važne za rad Saveza, Vladimir Novak posebno ističe da će se posebno raditi na 
interdisciplinarnom unaprjeđenju sustava školovanja članstva. U programu je uključena 
zadaća provođenja svojevrsne „cjelovite kurikularne reforme“, odnosno harmoniziranje i 
standardizacija programa i načina provođenja svih vrsta škola u Savezu. Poseban izazov 
predstavlja i razvoj sportskog penjanja koje od iduće godine i Olimpijskih igara u Tokiju 
postaje olimpijski sport. Na sličan način definirane su i zadaće za druge komisije i smjernice 
za razvoj svih djelatnosti. Vladimir Novak poziva sve predstavnike udruga da podrže takav 
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program rada i da aktivno sudjeluju u njegovoj realizaciji. Mile Milković (PD Željezničar, 
Gospić) osvrće se na zaprimljeni dopis Ministarstva državne imovine oko pitanja vlasništva i 
upravljanja planinarskim kućama Vila Velebita, Kugina kuća i Visočica, te poziva Savez da 
pomogne u rješavanju tih pitanja, na što prof. dr. Hrvoje Kraljević ističe da je skrb o 
planinarskim objektima već sadržana i istaknuta u Programu rada kao jedna od prioritetnih 
zadaća. Tomislav Friščić (PK Ivanec) poziva prisutne da daju podršku novoizabranom 
vodstvu Saveza te da se Savez „čvršće“ postavi prema članicama koje ne ispunjavaju svoje 
obveze, primjerice nepravovremeno plaćanje članskih markica. 
 
Program rada se daje na usvajanje Skupštini te se jednoglasno prihvaća. 
 
 
11. Raspored financijskih sredstava za rad komisija HPS-a za 2019. godinu 
 
Vladimir Novak podsjeća da je Skupština HPS-a održana 23. travnja prošle godine donijela 
financijski plan HPS-a za 2019. godinu s usklađenim stavkama prihoda i rashoda od ukupno 
2.325.000 kuna, s napomenom da Izvršni odbor krajem godine prema svojim ovlastima 
detaljno razradi proračun svake komisije Saveza prema stavkama aktivnosti odnosno 
prijedlogu konkretnih akcija, koje se u to vrijeme još ne mogu precizno planirati za sljedeću 
godinu. U tom planu, ukupni rashodi komisija planirani su u iznosu od 560.000,00 kuna. 
Krajem prosinca prošle godine, primitkom izvješća o radu i prijedloga plana rada komisija i 
potrebnih sredstava za rad komisija, Izvršni odbor utvrdio je prijedlog o visini i rasporedu 
sredstava u 70 stavaka, razrađenih za svaku komisiju. Raspored tih sredstava po stavkama 
po komisijama i nazivima akcija vidljiv je na stranici 34 u pisanim materijalima koji su upućeni 
svim punopravnim članicama HPS-a. Vladimir Novak posebno naglašava da se sredstva 
mogu koristiti isključivo namjenski, za akcije iz tog plana i u skladu s programom rada, 
Statutom, pravilnicima komisija i odlukama Izvršnog odbora. 
 
Raspored financijskih sredstava s godišnjim planom rada usvaja se jednoglasno. 
 
 
12. Financijski plan HPS-a za 2020. godinu 
 
Glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar sažeto predstavlja prijedlog godišnjeg financijskog plana 
Saveza za 2020. godinu, koji su predstavnici u Skupštini dobili u pisanim materijalima za 
Skupštinu. 
Prijedlog financijskog plana razmatran je 23. travnja 2019. na sjednici Izvršnog odbora i to 
tijelo ga je prema članku 39. Statuta HPS-a utvrdilo i uputilo ovoj Skupštini.  
Financijski plan za 2020. godinu napravljen je prema uputama koje propisuje Pravilnik o 
sustavu financijskog upravljanja i kontrola te izradi i izvršavanju financijskih planova 
neprofitnih organizacija. Za iduću godinu planiraju se uravnoteženi prihodi i rashodi od 
2.600.000 kuna. Čaplar podsjeća da je proračun za ovu godinu (2.325.000 kuna) 15% veći od 
prošlogodišnjeg, a povećanje za iduću godinu ovim prijedlogom iznosi daljnjih 11,8%. To 
povećanje većinom je uvjetovano većim troškovima članskog osiguranja za sve naše članove. 
Poznato vam je da sa Croatia osiguranjem imamo višedesetljetnu policu za slučaj nesretnog 
slučaja na planinarskim akcijama u Hrvatskoj i inozemstvu, a od prošle godine i posebnu 
policu za slučaj nesreće pri sportskom penjanju. Te police osiguranja, kao i detaljne upute o 
njihovoj realizacije dostupne su od ove godine na web stranici HPS-a. 
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Cijena članskih markica sada iznosi 20 kuna za mladež i umirovljenike te 35 kuna za ostale. 
Ta članarina je izrazito skromna u odnosu na brojne druge sportske saveze, no naša glavna 
zadaća je učiniti članstvo u našoj udruzi čim pristupačnijim za sve zainteresirane, a istodobno 
za tu cijenu članarine članstvu ponuditi još kvalitetnije usluge i tiskana izdanja. U idućim 
godinama trebat će ponovno razmotriti i pitanje povišenja članarine, ali isključivo kako bi se 
povećala namjenska ulaganja za programe i razvojne aktivnosti, nove usluge i poboljšanje 
kvalitete rada. 
Iako zasad nema povišenja članarine, u financijskom planu za 2020. predviđeno je povećanje 
ulaganja u rad naših stručnih komisija, pri čemu će se na svim razinama voditi računa o tome 
da se sredstva ulažu strogo namjenski i usklađeno s godišnjim financijskim planom. U planu 
za iduću godinu planirana je i posebna stavka za potrebe uređenja zgrade našeg Saveza u 
Kozarčevoj 22 u čiju se obnovu nije ništa ulagalo u posljednjih 20 godina. Alan Čaplar 
posebno ističe da će se nastaviti i povećati ulaganja u obnovu i održavanje planinarskih 
putova i objekata, pri čemu će se prioritet dati objektima od nacionalne važnosti. 
 
Mile Milković (PD Željezničar, Gospić) traži pojašnjenje vezano uz časopis Hrvatski planinar i 
proračun od 400.000,00 kn predviđen za troškove nezaposlenih osoba, tj. odnosi li se taj 
iznos odnosi na glavnog tajnika Alana Čaplara i je li Alan Čaplar u sukobu interesa jer je 
glavni urednik časopisa, a sada je zaposlenik HPS-a. Također apelira da se osigura više 
novca za održavanje planinarskih putova. Alan Čaplar pojašnjava da je financijskim planom 
predviđeno povećanje sredstava za planinarske putove i objekte, a što se tiče financijskih 
sredstva predviđenih za troškove osoba izvan radnog odnosa, radi se o troškovima koji se 
isplaćuju u skladu sa propisima i odlukama Skupštine i Izvršnog odbora HPS-a, primjerice za 
dolazak predstavnika na sjednice Skupštine, tijela i komisija Saveza, predstavljanje Saveza 
na raznim domaćim i međunarodnim skupovima i slično. Nadalje, Čaplar naglašava da se 
dužnost glavnog urednika časopisa Hrvatski planinar obavlja volonterski, a što je bilo i tijekom 
svih 120 godina njegova izlaženja. Također, i rad svih članova uredničkog odbora, autora i 
suradnika od početaka izlaženja u 19. stoljeću do danas je volonterski, a u čemu smo 
jedinstveni. Alan Čaplar prima isključivo plaću glavnog tajnika HPS-a, a koja se financira iz 
sredstava HOO-a, u iznosu koji je utvrđen odlukom HOO-a za glavne tajnike nacionalnih 
sportskih saveza. Sukob interesa ne postoji i zbog činjenice da imenovanje glavnog urednika 
provodi Izvršni odbor HPS-a, a sve odluke o financiranju časopisa donose Skupština i Izvršni 
odbora HPS-a, a ne glavni tajnik HPS-a. 
 
Financijski plan daje se Skupštini na usvajanje te ga Skupština jednoglasno usvaja. 
 
 
13. Pitanja i prijedlozi  
 
Uoči ove točke Jasminka Listeš (PD slijepih Prijatelji planina, Zagreb) i Špirko Domljanović 
(HPD Kozjak, Kaštela) uručili su Savezu prigodnu brošuru PD-a slijepih Prijatelji planina i 
zahvalnicu HPD-a Kozjak, Kaštela za doprinos radu tog društva. Boris Kurilić (PD 
Kamenjak, Rijeka) naglašava da uz planinaska društva HPD Zagreb-Matica iz Zagreba, HPD 
MIV iz Varaždina, HPD Mosor iz Splita, HPD Željezničar iz Zagreba, PD Paklenica iz Zadra, 
PD Dubovac iz Karlovca i PD Bršljan Jankovac iz Osijeka, i PD Kamenjak iz Rijeke ima preko 
500 članova, pa u tom dijelu predlaže da se izvrši dopuna izvješća. Predlaže da se za 
osnivanje novih planinarskih društva pooštre uvjeti, primjerice da ih se obveže da imaju 
barem jednog markacista i vodiča, i da preuzmu obvezu da brine o održavanju barem jednog 
planinarskog puta. Na iznesene prijedloge odgovara glavni tajnik Alan Čaplar koji ukazuje da 
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je osnivanje i djelovanje planinarskih udruga uređeno Zakonom o udrugama i Zakonom o 
sportu. Naglasio je da je uloga Saveza omogućiti zainteresiranima za planinarsko djelovanje 
što jednostavniji rad i čim bolje uvjete, pa bi propisivanje nekih novih obaveza za udruge 
moglo djelovati kontraproduktivno za njihovu osnovnu djelatnost. Dubravko Šincek (PD 
Ravna gora, Varaždin) podsjeća prisutne da se idućeg vikenda 8. i 9. lipnja 2019. održavaju 
Dani hrvatskih planinara te sve prisutne poziva u Trakoščan i na Ravnu goru. 
 
Skupština je završena u 14:20 sati. 
 
 

Zapisničar:  
Davor Rogina  

 
Ovjerovitelji zapisnika:  

Željko Avdagić i Vladimir Jagušić 
 


